
Høng Gymnasium og HF
Hovedgaden 2, 4270 Høng, 58852636 Gennem grundtonen i skolens arbejde søger vi at minde om,

hoeng.gymnasium@hoeng-gymhf.dk at den oprindelig er udsprunget af folkehøjskolen. 

Referat af bestyrelsesmøde mandag 5/12 2022 
17.45-21.00, lokale 8

Tilstede: Ivan Lilleng, Lise Houkjær, Søren Vang Fischer, Anders Mikkelsen, Peter Brandt, Christian Dahl 
(elevrep), Lasse Olsen (TR), Susanne Jensen (medarb.rep.) Peter Joensen, Lone Varming, Karl-Åge Hornshøj.

Afbud: Steffen Bagger (elevrep)

Underviser som gæst ved punkt 1: Erik Knauer

1. Nyt fra matematiklærerne 

På baggrund af tilsynet med skolens karakterer er der taget en række initiativer for at afhjælpe problemet. 
Friedrich Erik Knauer deltager i den første del af mødet for at orientere om de tiltag, der er taget. 
Bestyrelsen er glade for at vi afprøver forskellige tiltag i undervisningen og beder om en evaluering ved 
bestyrelsesmødet til marts.

2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt

3. Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet 

Godkendt

4. Meddelelser fra formanden 

Intet nyt

5. Meddelelser fra rektor 

Fokuspunkter den næste tid: Lærertrivsel. Elevtrivsel og NetWerk gennem Ventilen. Elevrekruttering især 
med hensyn til kostelever. 
Rammer for strategiarbejdet: I foråret er planen at vi kan vedtage en strategiplan.
Efterslæb: Lise orienterer bestyrelsen om at følgende punkter: Undervisningsmiljøvurdering, Kvalitetsplan, 
sorgplan, strategiplan, alkoholpolitik påbegyndes i dette skoleår.
Lise har haft en god start på skolen.

6. Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne

Susanne orienterer fra TAPsiden. Intet nyt fra Lasse.

7. Meddelelser fra elevrådsrepræsentant 

Formandskabet skiftes ud her til vinter. Vedtægterne i elevrådet tilsiger at afgangselever ikke kan have 
poster i elevrådet i det sidste halve år før afgangseksamen. Dette sikrer at afgangseleverne kan ’lære den 
nye op’, og mindsker videnstab i elevrådet. Elevrådet står for ’Bag for en sag’.

8. Status på økonomien 

Susanne orienterer om prognosen for 2022 og det ser lovende ud. Overgangen til medarbejder-MitID 
Erhverv. Bestyrelsen skal godkende klassekvotienten. STX 43 fordelt på 2 klasser, HF 48 fordelt på 2 klasser. 
Bestyrelsen godkender klassekvotienten.

9. Energibesparelser 

Lise fortæller om ekstra initiativer: Udskiftning af vinduer og lukning af to huse hvor der boede få 
kostelever. De kostelever er nu flyttet i huse hvor der var ledige værelser.  

Document key: 416b9d38-a2c2-4765-1d14-6adc75173128

mailto:hoeng.gymnasium@hoeng-gymhf.dk


Høng Gymnasium og HF
Hovedgaden 2, 4270 Høng, 58852636 Gennem grundtonen i skolens arbejde søger vi at minde om,

hoeng.gymnasium@hoeng-gymhf.dk at den oprindelig er udsprunget af folkehøjskolen. 

10. Kendskabsarbejde/markedsføring 

Lise orienterer om et øget fokus på kendskabsarbejdet, som har særligt fokus på kostskoleeleverne.  
Følgende punkter arbejdes der med: Hjemmeside, herunder produktion af film, annoncering, brobygning 
og omvendt brobygning, åbent hus 17/1.

11. Skolens bygninger og taget på hovedbygningen 

Det er tidligere blevet besluttet at få et tilbud på skift af tag på hovedbygningen og renovering af 
elevværelserne. Arkitektfirmaet er kommet med et bud på dette, de mener dog selv, at de renoverede 
værelser er for små og lavloftede og er kommet med et alternativt forslag.
Lise indstiller til bestyrelsen at tagrenoveringen sættes i gang og der det kommende år igangsættes en 
større proces for at afdække skolens behov for undervisningslokaler, opholdsrum og elevværelser.
Bestyrelsen beder om at vi får et tilbud på de to tagløsninger som Lise skitserer, til næste bestyrelsesmøde. 
Bestyrelsen ønsker at der igangsættes en proces hvor personalegrupperne og eleverne inddrages.

12. Investeringsramme 

Ved bestyrelsesmødet d 4/11 blev bestyrelsen forelagt investeringsrammen.

13. Medarbejdertrivsel 

Personaledagen genbesøgt. Oprydning, lokalaftale, personaledage, afholdelse af Professionel Kapital i løbet 
af foråret. Det er vigtigt at bestyrelsen går aktivt ind i arbejdet med Professionel Kapital.

14. Beregningsteknisk kapacitet 

Lise orienterer om de nye elevfordelingsregler og processen til næste år. Skolens beregningstekniske 
kapacitet er sat til 2 HF-klasser og 1 STX-klasser, det betyder dog ikke, at det bliver den endelige kapacitet. 

15. Budget 2023 

Forudsætninger
Udgangspunktet for budgettet er at vi skoleåret 2023/2024 har det samme antal klasser som dette skoleår. 
I de nye klasser regnes der med samme elevtal som i dette skoleår, mens vi regner med et mindre frafald i 
de eksisterende klasser. Det betyder ligeledes, at der regnes med et antal undervisningsårsværk svarende 
til dette år. 
Lønudgifterne (konto 181101) hæves i 2023, hvilket skyldes en kombination af generelle lønstigninger og 
rektors løn. 
Særlige indtægter og udgifter i 2023
Det ekstra udkantstilskud på ca. 0,5 mio. kr. forlænges til 2023. 
I 2023/2024 er der 5 lærere, der skal i pædagogikum, hvilket betyder en merudgift på ca. 0,5 mio. kr. 
Der er budgetteret med øgede personaleudgifter (konto 224010) for at finansiere personaleseminaret. 
Annoncering (konto 227030) og PR (konto 228072) øges med henholdsvis 10 tkr. og 5 tkr. 
Udskiftningen af vinduerne i skolebygningerne fortsætter i 2023 (indeholdt i konto 223020) 
Der er indregnet en ny hjemmeside i afskrivningen (konto 203010). 
Samlet
Alt i alt er der budgetteret med et overskud på 389 tkr. 
Usikkerhed
Der er to væsentligste usikkerheder ved budgettet. For det første om der oprettes 1 eller 2 STX-klasser, se 
punkt 14. Dernæst er inflation og energipriser en usikkerhed, som er svær at bedømme. Vi antager i 
budgettet, at der ikke er en væsentlig forøgelse af varmebudgettet (225510), mens udgiften til el øges med 
100 tkr. (225515). 
Bestyrelsen godkender budgettet.
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16. Tilskud til kostelever under 18 år 

Skolen får tilskud til at nedsætte betalingen for kostelever under 18 år. Diskussion af princippet for 
fordelingen af disse. Bestyrelsen er principielt enige i den foreslåede ændring af fordelingen af tilskuddet 
men ønsker en genberegning af trinnene.

17. Bestyrelsesmøder i 2023 

14/3, 10/5, 10/8, 2/10, 5/12

18. Eventuelt 
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Med min underskrift  bekræfter jeg indhold og datoer i dette dokument

Lise Houkjær
ID: ac70a380-662e-c075-c277-e1c76d8ff962
Dato: 2022-12-08 12:09 (UTC)

Lone Varming
ID: 440730ca-9c1e-b0c9-5b3c-197a8f0acf50
Dato: 2022-12-07 17:47 (UTC)

Peter Brandt
ID: df37a4ec-73ca-7519-e962-3eaf053ecd81
Dato: 2022-12-09 10:03 (UTC)

Peter Joensen
ID: 50453478-8942-5c59-7726-fbcedf523b07
Dato: 2022-12-07 19:32 (UTC)

Karl-Åge Hornshøj Poulsen
ID: 03eb195d-ad51-0cdc-5e7f-cb6a2ba1d7d0
Dato: 2022-12-07 17:09 (UTC)

Ivan Lilleng
ID: 3fcbf656-a6e9-da42-47d7-f829726db8e6
Dato: 2022-12-08 06:19 (UTC)

Søren Vang Fischer
ID: 957b0edd-1c55-dd07-2a38-4bc55e0867aa
Dato: 2022-12-08 20:16 (UTC)

Anders Nygaard Mikkelsen
ID: 3d5742cb-1e47-38fc-d210-c580042944e3
Dato: 2022-12-13 12:49 (UTC)

Lasse Grønbech Olsen
ID: 8be5d0e6-6ba7-b940-991c-eea187101186
Dato: 2022-12-09 12:20 (UTC)

Steffen Bagger
ID: d4df9bcc-e61a-771a-b9b9-45b76f15af3d
Dato: 2022-12-08 17:24 (UTC)
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Med min underskrift  bekræfter jeg indhold og datoer i dette dokument

Christian Dahl
ID: 98159e27-edb0-f811-f2ad-6b7d573b444d
Dato: 2022-12-09 10:16 (UTC)

Susanne Jensen
På vegne af: Høng Gymnasium og HF
ID: 3206b3b6-3284-c0d7-2707-3448b2b6d6e4
Dato: 2022-12-07 13:58 (UTC)
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